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ZR Rifle Trifle


Chapter 7

"ZR Rifle" is Zero Rifle

For Furiati her chapter titled "The Assassination Conspiracy," her seventh (pages 103-36) is a long one.  With her this means one of the worst.

In its first words she says that the Oliver Stone movie was non-fiction and, although she does not use these precise words, she believes every word of it.  Although she does not say it, she implies that her complete confidence in the factuality of that work of fiction was why she went to Cuba from Brazil:

When I arrived in Cuba, I was exhausted by the stratagems of Mr. X.  He had said that Kennedy was a victim of the CIA and the military who opposed his plans to withdraw from Vietnam and thwart the plots against Fidel Castro.  He accused Allen Dulles, whom Kennedy had removed from his post as head of the CIA; General Charles Cabell, brother of the mayor of Dallas and vice director of the CIA; and a mysterious man called Genera Y.

According to newspaper reports,53 confirmed by the Cuban State Security Department, X is a person based on Air Force Colonel Fletcher Prouty, ex-director of special (or dirty) operations of the Pentagon at the beginning of the 1960s -- operations which included assassinations, propaganda campaigns and rigging elections in foreign countries.  Prouty was the link for Operation Pluto between the Pentagon and the CIA; he later admitted that the Pay of Pigs was a "covert operation."  He is now a well-known defender of the conspiracy theory on the Kennedy assassination (page 103).

Where she has a source note for "newspaper reports" it is, in fact to Esquire, November 1991, and Time, December 23, 1991."  Neither is a newspaper and the reporter who wrote the Time article was in touch with me.  He also had a copy of the script that had been given to him by a literary agent.  He did not believe a word of it and he did not believe that Prouty was the totally imagined, the non-existing "Mr. X."

Because this "Mr. X" is a changed version of the original and entirely made-up Mr. X of Jim Garrison's manufacture, it is not possible that Cuban intelligence could have "confirmed" it.  Whether or not it said it did, confirming a complete fabrication cannot be done.

Garrison explained his Mr. X to me, as I learned he did to some of his staff, an emissary from President Lyndon Johnson.  In the Garrison mythology Johnson sent Mister X to offer Garrison a federal judgeship if he would drop his case – the one he knew he did not have – against Clay Shaw, a case so flimsy the jury, which believed there as a conspiracy, decided on a not guilty verdict in less than an hour.

Stone liked the Mr. X fabrication but he thought it would be better drama and more in accord with his own views, if not support by fact, to have Mr. X warn Garrison that the conspiracy against Kennedy was by the CIA, the military and others.  Garrison accepted as fact this change in what he knew very well he had made up and pretended was fact.

So, obviously, there being no real Mr. X., my friend, former Colonel Leroy Fletcher Prouty, could not have been the revised Mr. X of Stone's preference.  Really of Stone's manufacture.

Furiati, claiming confirmation by Cuban intelligence, describes Prouty as the "ex-director of special; (or dirty) operations of the Pentagon at the beginning of the 1960s."  In her account those "operations" ranged from "assassinations" to "rigging elections."  This is enough of her description of him, selected from the full and direct quotation above, to lead into her statement that he is "now a well-known defender of the conspiracy theory of the Kennedy assassination."

In this she gives us a dependable means of evaluating her reporting and her judgement and opinion and some of that relating to Stone.

Two years before her book appeared Prouty's, titled as Stone titled his movie, JFK, was published by Birch Lane Press.

The dust jacket, other than the title and Fletch's name, reads, "The CIA, Vietnam and the Plot to Assassinate John F. Kennedy."  It also says under Fletch's name, "Whose Theories Inspired the Movie JFK."
And then it says, "With an Introduction by Oliver Stone."

In it, among many other things all favorable to Fletch, Stone identifies him as the movie's Mr. X.  His concluding words are "salute you, Colonel Prouty, both as friend and warrior.  Fare the well, Roman soldier."

[image: image1.png]THE JOINT CHIEFS OF STAFF
WASHINGTON, D.C. 20301

THE JOINT STAFF

26 December 1963

SUBJECT: Letter of Apprecilation

TO :  Colonel Leroy F. Prouty
Chief, Special Operations Divisicn
Office of the Speclal Assistant for
Counterinsurgency and Special Activities,
Joint staff

1. On the occasion of your departure from the Joint
Staff, T wish to express my appreciation for your out-
standing performance of duty as Chlef of the Special
Operations Division of the Office of Special Assistant
for Counterinsurgency and Specilal Activities. Particularly
noteworthy has been your enduring achievement in planning
and developing an effective program for control and
direction of important activities of mutual interest
to several departments of the US Government. Throughout
your duty with the Office of the Special Assistant for
Counterinsurgency and Special Activities, your unique
knowledge and appreciation of the inter-relationship
of political and military factors have contributed
materially to the achievement of national objectives,

2. Your careful preparation of special studies on a
varlety of most sensitive subjects has formed a major
element in accomplishing the missions assigned to SACSA
and to the Joint Chiefs of Staff (rganization. Your
special studies concerning interdepartmental relation-
stlps, military assistance and special activities in the
Cold War have had a direct and beneficial influence on
subsequent military plans and programs.

3. You take with you both the gratitude of yocur
assoclates and the confident hope that 1in your forth-~
coming responsibilitles in civilian life you will profit
from the same high standards that have characterized your
outstanding service with the Crganization of the Joint
Chiefs of Staff.

V. H. KRULAK
Major General, USMC



In one of the photo sections of his book, Fletch has a facsimile reproduction of the letter of commendation on his resignation after the Kennedy assassination.  He had spent some years with the Joint Chiefs of Staff, with a variety of duties that included providing aircraft when the CIA had the need. 

Rather than hide his duties included, Fletch spelled them out in the caption he placed under this letter of commendation from his boss on the Joint Chiefs:

This "Letter of Appreciation" was given to the author by his boss on the joint Staff, Major General V. H. Krulak, USMC.  He had served under General Krulak for two years and had been directed to establish the Office of Special Operations in the joint Staff by the then Director of the Joint Staff, General Earle Wheeler, shortly before that time.

The Office of Special Operations was created to provide a system for all military services to provide special support for the clandestine operations of the Central Intelligence Agency.

Rather than helping any assassins escape, Fletch, then was on duty as far away from the assassination and from his Pentagon desk a he could be -- at the South Pole!

It would not be easy for anyone to be as exactly opposite what Furiati says about Fletch.  His book is in accord with the Stone movie and he identifies those combined in the assassination conspiracy as "the cabal."

It was not long after the assassination that I first met Fletch and from then on I never heard him say a word other than is in accord with what he wrote in his book, which is what Furiati loved when Stone said it, what "exhausted" her, and he never, ever, was a "well-known defender" of anything other than "the conspiracy theory of the assassination," which she says he only now is.

He believed there was a conspiracy the day of the assassination.

On the next page Furiati has one of her few but precious footnotes in the following text:

(On the origin of the shots – Abraham Zapruder was standing on a cement block on Elm Street, filming the presidential car with a Super-8.54  In Zapruder's film the President, when he was shot, fell to the left and was thrown backwards (page 104).

(That was a cement structure, part of the decoration of Dealey Plaza, on which Zapruder stood.  It was not a "cement block.") (undecipherable text followed)

According to her footnote, "This film was hidden from the public for five years, locked away by Time magazine.

In her text Furiati also says that Zapruder filmed "with a Super 8."  That would have been real magic because Super 8 cameras had not yet reached the market.  He used a standard 8 Bell & Howell of its Director series.  I have a duplicate of it.

Now with regard to that film being hidden for five years, in 1964 the key frames covering the assassination and what preceded and followed it, Commission Exhibit 885, were published by the Commission at the beginning of its Volume 19.  I had that in November, 1964, as soon as there was disclosure with publication. Those volumes were sold by the Government Printing Office.

As soon as the Commission folded up, which was in September, 1964 or a little less than a year before  the first assassination anniversary, the Commission's records starting being deposited in The National Archives.  As soon as it was accessioned that film could be seen at the Archives, I did not try to see it until the summer of 1966, when I did, and that three years less than the five years Furiati says it was "locked away."

Only the original and the right to reproduce the film without authorization were in any sense "locked away."  This film was and is copyrighted.

In fact, in early 1964 Time, inc. made 35 mm color slides for the Commission and they were, on transfer to the Archives, immediately available.  The Archives let me control my own projector as I showed them, the same frames that were printed, enlarged to about five feet in width.

Furiati is also wrong in her account of how the President fell when he was shot.  She seems to be referring only to the fatal shooting but what she says is even more wrong if she is not.  With the fatal shot, the President was propelled sharply and very briefly forward, and not "to the left."  Almost immediately he was thrust more violently backward, against the back of the seat.· It was only after that that he began to fall to the left, onto his wife.  That followed his being thrown backward.

She gets even better when she gets to those who were called the "tramps":

. . .  Three men carrying weapons were detained when they fled toward an empty wagon of a train that was commencing to move, but they were later freed by police authorities.  No record was kept of their names or their fingerprints, and no report was made of their activity55 (page 105).

Much has been made up about those three men but I must say for Furiati that she plagiarized none of that.  How, indeed!  She made her own up and she does have a single statement in what she wrote that can be considered not to be inaccurate: those men were "detained."

She has a source note on this that, while not complete, is pretty accurate:

55  The photos of these "vagabonds" were taken by the professional press photographers William Allen (Dallas Times Herald), Joe Smith (Fort Worth Star) and Jack Bears (Dallas Morning News) when they passed the book depository building (page 105).  [His name is Beers.]

With this she got onto turf.  Sort of, anyway.

Those pictures got no attention until Jim Garrison started telling stories about them.  Those who were devoted to Garrison added to his unreal "identifications" and to legends the all made up.  As fast as I debunked one set of fantasies, there was at least another to replace it.  It got to where, for reasons not necessary in this manuscript, I had to get the FBI involved and break that minor industry up separately by they were not far apart in time.

There was a sketch circulated that was said by the media to be of the man the FBI considered was the assassin of Martin Luther King, Jr., I saw immediately that the sketch was virtually a copy of one of those three men.  So, I phoned and spoke to the local FBI agent and left a set of prints for him in the newspaper office across from the post office, to which he went at least once daily, with a friend who was an editor of the local papers.· That did force an investigation.  It was begun May 3, 1968, as the FBI's memo to Dallas and Memphis makes clear.  (There is more documentation but it is not necessary.)

Before I got the results of that investigation in one of my FOIA lawsuits I had to have a private investigation made because Garrison was about to charge a man he said was in those pictures (and wasn't) as being one of the JFK assassins.  I was able to forestall that, although it is not recognizable in Garrison's On the Trail of the Assassins, which is the one trail he never took.  The Dallas report on its investigation, copies to Baltimore and Memphis, confirmed the private investigations made for me by professional investigators.

Those men were not armed, were not running to any train.  They were in a parked boxcar that was not attached to any train or locomotive.  It was behind Dallas Central Annex Post Office.  Its address is 211 South Houston Street.· When some time after the assassination the police shook the whole area down and they got to that boxcar those three men were guzzling wine.  They had no weapons and, obviously, if they had been involved in the assassination they would not have hung around to get; picked up.

They were walked north for more than two blocks on the railroad tracks that were behind the post office and across the triple underpass because otherwise they'd have had to have been heisted as high as a railroad loading dock and then walked through the post office, with armed officers with and behind them.

That would have created quite a stir!

So, they were walked off the tracks at the grassy knoll and down it and past the Texas School Book Depository to the sheriff's office.  They were booked.  The Dallas police did disclose the records of their being booked, with their correct names.  One has died but the other two were interviewed by the press.

Where they were arrested was more than two blocks south of the scene of crime and a block to the west of it.  It was about an hour and a half after the shooting that they were walked past that scene and were photographed.

What she follows this with is largely what Garrison popularized and had no basis in fact.  She manages to misidentify some, like in saying that Seymour Weitzman was "assistant to the mayor of Dallas."  Rather a fine title for a man who was actually a constable (page 105).

Furiati quotes the Warren Report as stating that there was no "credible evidence" that "shot were fired from" what does not exist, "the lower triple pass" (page 105).

Until Dallas decided it just had to do something about it those tracks were an enormous grade crossing.  It may well have been the widest in the world from the width of the tracks there.  So, with that area flat as a pancake, it was dug out to permit passage under those tracks and the tracks were brought together somewhat to reduce the number of bridges that were required. ·After that adjustment three bridges were required and they were side by side.  So, it got to be known as the Triple Underpass.  That is what created what came to be known as "the Grassy Knoll," although there are two of them, the one on the north, which is what is referred to, and the one on the south, rarely mentioned at all.

Next Furiati says what also is not true: How she could have said this if she had only glanced at the Warren Report cannot be understood:

(  The additional testimony obtained by the FBI which was not recorded in the Warren Report – This included testimony by Arnold and Barbara Rowland, Carolyn Walther, Tony Henderson and Amos Euin.  Their testimonies attest to the presence of a "dark skinned man" on the sixth floor of the book depository building (building 105).

First of all, the FBI does not "obtain" any "testimony."  It files reports.  Secondly, both Rowlands and Euins testified to the Warren Commission.  Walthers was known to it from FBI reports it had, the FBI which had interviewed her.  I do not remember Henderson but if he was in the jail and saw the assassination from it, that is included in later FBI reports.  With regard to that "dark skinned man," Euins testified that the man he said he saw was both a white man and a black man – one man who was both.  Nonetheless the Commission did call him as a witness.  I used his testimony in the first of the Whitewash series and at some length in the second which related the testimony of the Rowlands, teenaged man and wife.

Not quite the same as Furiati wrote!

Next Furiati refers, among others, to a "Senator John Powell" who, with others, she says "were watching the parade from the sixth floor of the public jail" (page 106).  Happily for Texas, there was no state or national senator named Powell in the Dallas city jail.  John Powell did not even watch the motorcade, which she calls what it was not, "the parade."  He was eating lunch nearby and when he left, the President had been shot.  He was an agent of military intelligence.  He took a picture as he approached the Texas School Book Depository and after he entered it the police did not let him leave until their search was completed.

She then gets the mixed-up Garrison mixed up even more and managed not to quote the printed, published conclusion of the House assassins committee:

. . .  Other people who were behind the presidential caravan heard shots from another building, near the corner of Houston and Elm.  Analyzing the set of these observations, New Orleans District Attorney Jim Garrison concluded that a picture of the sixth floor of the book depository before and during the assassination, "would include at least three men, two whites (a young man with dyed blond hair, and·a fat man with horn rimmed glasses) and a dark man, of Latino origin56 (page 106).

Whether or not Garrison even "concluded" what Furiati says he did, without any source that could be checked, I do not recall his ever saying this or anything close to it.  The footnote does not relate to this in any way.  How she could get this mixed up if she read anything is not easy to see:

56  The House Committee on Assassins concluded that the frontal shot came from the knoll, but missed its target and was fired by another man who "could have been acting independently of Oswald" (page 106).

The committee did conclude there had been a fourth shot but that is the shot it said came from the front -- and missed entirely.  So, obviously, it could not have been one that hit a victim.  It did, however, mean that the committee said there had been a conspiracy.

She follows with more fanciful tales and inadequate and incomplete reporting of what was published and well known.  She has the names of some of the Dallas doctors wrong, like McClelland being to her McLelland (page 107).

Then she writes that "the declaration that Jacqueline Kennedy made at the time of the shooting was suppressed" (page 107).  There was no "declaration."  It was much later when the widow gave testimony, months later, and she was not interviewed earlier.

Then Furiati says that "The federal police confiscated photos and x-rays of the wounds and the tape recordings of the interviews with the Parkland doctors.  It is possible that these documents will not be released until the years 2029" (pages 107-8).

She appears to be referring to the autopsy film.  It was not "confiscated" by the federal police" but it was taken by the Secret Service, which gave it to the President's physician.  At the request of the family, which properly feared disgusting sensational misuses, those films were not made public.  They were available to all federal investigators and to qualified medical experts and to any reinvestigation.  Some were leaked and they were sold to a supermarket tabloid for a reported fifty thousand dollars.  I have and have never used some that were leaked.  But in the sense Furiati says, they were never not available where availability was proper.

Referring only to these doctors interviews would disgrace a high school paper's cub reporter, there were that many.  She refers to the first interview.  Not only was that not withheld, it was transcribed and given that day to the media by the White House.  That was the interview she refers to in reference to the what Dr. Perry said about the wounds.

. . .  The autopsy was directed by an unidentified general who ordered military doctors not to explore the neck, and the three pathologists did not examine the throat wound.  One of the doctors received instructions not to discuss the case.  The first written version of their findings was incinerated.  The photographs and x-rays taken of the body during the autopsy were kept by the U.S. Secret Service.  To top it off, the President's brain disappeared.  It is evident that there was manipulation of the corpse (page 108).

When there is no telling what nutty sources Furiati is improving upon, sometimes it can be guessed, as in the above.  When one of the autopsy pathologists testified, of all things, as a defense witness against Garrison in the Shaw trail, Dr. Pierre Finck, on the first day of his testimony, did say that they were under the control of a general.  But the next day he corrected that and identified the officer who controlled them as Admiral C. B. Galloway, who heads the entire Navy medical installation, including the hospital, at Bethesda, Maryland.  So, the nuts could have put it as she did or she or they could have gotten it from a news account of that first day of Finck's testimony.

On what was and was not examined, she has none of that correct.  What the pathologists were told not to do was trace the track of the bullet said to have entered the back and exited in the front of the neck.  That was, supposedly, not to deform the corpse.  On which the usual "Y" cut had been made.  That means the body was opened from each armpit to the genitals.

It is not that "one of the doctors received instructions not to discuss the case."  Rather is it, as I brought to light in my 1975 Post Mortem, that all military there and other than the four federal man from the FBI and the Secret Service (all civilians had been put out of the autopsy room) were told in writing that if they said a word they would be court martialled.

That "the first written version was incinerated" comes also from that book of mine, Post Mortem.  What happened – and how much she missed by her permeating ignorance !!! -- is that as soon as the chief autopsy pathologist knew that Oswald had been killed and there would be no trial he burned his written copy of the autopsy report in his rec room fireplace and wrote another and different one which was additionally altered by that same Admiral Galloway.

There was no "manipulation of the corpse" and if anything like that had been tried there were those dedicated to the martyred President who were in the amphitheater of that autopsy room who would not have been silent.

Furiati then says that on the day of the assassination "Dallas authorities communicated to the press that the weapon found on the sixth floor was a German 7.65 Mauser rifle" (page 108).  That did not happen.  One of those there made the incorrect identification.  What was found there was that Mannlicher-Carcanno 6.6 that was said to have been Oswald's.  It was photographed as found.

She then writes about those three empty shells from a Mannlicher-Carcanno being "'found' near the (sic) window on the sixth floor, although it is well known that when this weapon is fired, the shells are thrown many meters away" (page 108).  That is not even good fiction.  (That whole southern wall was of windows.)

How far an empty shell is thrown depends on the violence with which it is extracted.  "Many meters" is hardly possible!  But if it had been, there was no place else for those empty shells to go in the official accounting because the rifle was said to have been fired from within a barricade of stacked cartons of books so no empty shell could go farther than one of those stacked cartons of books that were not anything like "many meters away."

Garbling has been characteristic of her better moments, as in:

. . .  Oswald's prints were not found on the rifle he was said to have used to kill the President, but the following week authorities confirmed that they had been discovered.  Oswald submitted to a nitrate test, the results of which demonstrated that he had not fired a rifle in the past 24 hours.  A film entrusted to the "Dallas Cinema Association" which showed the assassin's rifle, pictured a weapon without a telescopic sight, which it not consistent with the characteristics of either a Mauser or a Carcanno (pages 108-9).

The Dallas police claim to have lifted an Oswald palm print from under the barrel of that rifle.  They made that claim immediately, not the following week.  The paraffin test disclosed no deposits on Oswald's cheek as would have been there if he had fired a rifle.  But those tests picked up from his hands what could have come from firing a revolver.  They also could have been deposited by other things, like printed, matter.

Furiati knows nothing about them or it in saying that "a film" was "entrusted to the 'Dallas Cinema Association [sic] which showed the assassin's rifle, pictured the weapon without a telescopic site, which was not consistent with the characteristics of either a Mauser or a Carcanno."

A number of amateur photographers who had taken eight-millimeter motion pictures formed what called itself The Dallas Cinema Associates.  I have seen their films before editing and after it was sold to David Wolper, who edited them for commercial use.  There is no rifle without a telescopic sight in any of those films.  With regard to what is "consistent with either of those rifles, both come without a telescopic sights and both can have telescopic sights added to them.  So, what is "characteristic" of them is what was purchased and either can be with or without such a sight.· How Furiati could say what follows can only be guessed because it is not true:

There is strong evidence that the photo on the cover of Life magazine, which had been provided by Ruth Painem where Oswald appeared carrying a rifle, was a montage" (page 109).

Ruth Paine did not provide that picture.  It was from the Dallas police, which claimed to have taken it with a search for Oswald's property in the Paine garage.  The police let those copies out.· Each time the official story that was leaked changed some element of the media altered that picture to conform with what the police were saying.  Thus that telescopic sight was airbrushed off in some pictures and then was presented as the original picture.

It was not a "montage" that was used anywhere and Oswald was not "carrying" it.  It was a posed picture in which he stood still.

She says that in the hands of any marksman, at least 2.3 seconds are necessary between each shot" (page 109).  Not so.  That 2.3 seconds is the best time for a single reloading by the best shot in the FBI.  The best shooters the Commission could get, all rated as "masters" who practiced daily, could not duplicate the shooting attributed to Oswald, who was officially rated by the Marines as a "rather poor 'shot'", as I brought to light in the first book on the assassination, my first Whitewash.

There is so much of this (and it is so awful) we skip some.
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She is a day late on when Oswald was formally charged as the assassin.  She says it was “only at 1:30 P.M. the following day” (page 11), but it was just after midnight, a half day earlier then she says.

She also says. Having gotten this from no actual person, that after the assassination “48 employees were no at there posts,” but only a few were not.  The number she gives is about two-thirds of those employed by the Texas School Book Depository (page 111).

When she starts to get into what she says about the assassination she begins saying that “The conspiracy began to develop at the end of 1962, in the wake of the Missile crisis.”  In her story the pieces just fall into place, with motive coming from Kennedy’s opting for “peaceful coexistence”:

Let us stop for a moment at the first level: the assassination itself.  On the basis of the information offered by the U.S. investigations and undertaken by the Cuban State Security Department into the plans to assassinate Fidel Castro directed by the CIA and others, the pieces begin to fall into place and a story develops.

Among the possible authors of the plan to assassinate Kennedy, there are three likely candidates, all possessing the "means and the motives."  In the first place, the FBI’s J. Edgar Hoover, now dead, the ex-director and a prominent part of the organization, was an intimate of the Truman and Eisenhower cabinets; but he lost power and influence during the Kennedy administration. Hoover, with his facade of incorruptibility, opened the door for the strengthening of the Mafia and the persecution of Blacks.  John Kennedy put the brakes on these developments, and placed the FBI under the control of the Justice Department, subject to Attorney General Robert Kennedy.  Therefore, Hoover had strong motives and could have participated in the conspiracy, but he was sufficiently adept not to have involved himself directly in the plan of action.  The possibility that he could be accused was great and also, within the system of government, it was he and his team who would be in charge of investigating the Kennedy assassination (page 113).

Aide from the fact that she just made this up, citing no source for a word of it, she also reflects ignorance of the United States laws.  There was no reason at all to believe that the FBI would be in charge of investigating the murder of a President because then that was not a federal offense.  If it had been a mailman who was killed, that was then a federal offense, but if a President was killed in 1963, that was a local, not a federal crime, with no federal law applicable to put the FBI in charge of the investigation of that crime.

Its investigation of the John Kennedy assassination was classified as an “administrative inquiry” to justify it, that justification coming from the law that permits the president to ask the FBI to make an investigation for him.

It is nonsense to say that Hoover had lost his power and influence.  They came from fear of him and that fear came from the files he compiled that could be used to blackmail, and political blackmail could be hurtful to those running for office.

While for years Hoover claimed there was no “organized crime,” it cannot fairly be said that he “opened the door for the strengthening of the Mafia.”

It is just plain ignorance for Furiati to say as she does that "John Kennedy . . . placed the FBI under the control of the Justice Department, subject to attorney General Robert Kennedy."  This, she says, means that “Hoover had strong motives and could have “participated in the conspiracy.”

That one so ignorant about the United States wrote about it raises questions about all she writes, particularly when she so infrequently even claims to have a source.

The FBI has always been part of the Department of Justice and always it and its director have been subordinate to and at least in theory required to do what any attorney general directs be done – or not done.

The FBI is not an independent agency.  Even its letterhead proclaims that it is part of the Department of Justice.

As she continues it gets more and more like story-book stuff, a novel in which realities need not be considered:

The second possibility: the Mafia.  There are two individuals that the Cuban State Security Department followed throughout their investigations: one was Jack Ruby, and the other was Santos Trafficante.  Both were originally members of the Chicago Mafia according to written records and through careful observation.  In 1947, Jack Ruby formed part of a Mafia contingent that the Chicago “family” sent to the Southern United States to expand the drug trade, casinos, and prostitution.  Ruby was a low-level Mafia capo who was part of a plan being developed in Texas.  Arriving in Dallas, he set up the nightclub that he would own there until 1963, establishing a special relationship with the FBI and the Dallas police, whom he paid off to facilitate his illegal transactions (page 114).

This is written without regard for what had to be done and was done in the actual assassination and there is neither any recognition of all that had to be done, no mention of it, and no effort at all to make it seem even possible that for all its wealth and power, that was within the capability of the Mafia.

As it was not.

Ruby was a nobody, not part of the Mafia.  He was pushy, he knew a number of men in the Mafia because he spent his boyhood with them and he had to deal with some over the entertainers at his joint, but he was not Mafia and he certainly was not a Mafia “capo.”

He also did not “set up” that “nightclub” when he got to Dallas.  It came after.

He had no relationship at all with the FBI, leave alone a "special relationship," and there is no evidence at all that he was engaged in whatever Furiati may have had in mind in saying he was engaged in "illegal transactions."  She seems to have made this up after having heard that he did favors for some cops.  That means not charging them at his joint and no more.  There is not even a rumor of his paying police off and he could hardly afford to.  He was deep in debt from his operation of that joint of his.

In addition to which, nobody who knew Ruby would have trusted him with any special kind of mission.  Not even to keep his mouth closed, which was something he had trouble even trying to do.

In the files of Dallas District Attorney Henry Wade, who was my friend and I think a good district attorney, is information on Ruby he did not use in the trial.  One record in particular indicates why nobody who really knew he would have trusted him.  One of many reasons of that general nature.

Ruby had and loved dogs.  He referred to his dachshund Sheba as his "wife."  Wade had a letter from the Dallas Society for the Prevention of Cruelty to Animals reporting that Ruby was treating Sheba as his wife.

Who dared trust anyone with such a vulnerability?

Furiati says "There are many indications that [Santos] Trafficante was also involved n the Kennedy assassination" (page 1l6).  The closest she comes to a single reason is her statement that he "was one of the principal targets" of Attorney General Robert Kennedy" (page 115).  No source, no evidence, and no conviction of Trafficante by Kennedy, who did put quite a few away.

She also says that Trafficante was "the bridge to the Cuban community in exile" who "could have been fundamental in the conspiracy to assassinate Kennedy" (pages 115-6).  Here we have "could have been" used as proof.  Which for Furiati is not exceptional.

"Could have been" with no source cited at that.

With no effort made to show that it could meet the preconditions known to exist that had to be met, from the established evidence of the official investigation.

She pretends to have a source, one Jose Aleman Guitierrez, who is said to have said what  had "the effect that Trafficante had told him" that Kennedy was going to be assassinated.  She then refers to the fact that Aleman was a witness before the House assassins committee.  However, before that committee, when his testimony was on nationwide TV, Aleman refused to confirm that he said any such thing.  Hew denied it. This is her evidence against Trafficante.

When she sums up on the Mafia she invents a subordinate role for it, of providing the working stiffs only, their "mechanics," because, she says, it was not capable of being on top in the job:
. . .  The brutal style of the Mafia was not capable of developing the plan; but it was instrumental in its prosecution.  One or more of its bosses could have supplied resources, and the sharpshooters could have been recruited from its cadres.  With everyone accepting that the Mafia could have been responsible for the crime, the FBI investigations concluded that it was not the author.58  In this way time passed and nothing was clarified (pages 116-7).

"Could have" is, for Furiati, proof, evidence.

This alleged Mafia incapability is no doubt the reason the disappearance of Jimmy Hoffa has never been solved.

Her footnote is not to any source.  It is to another work of assassination fiction which suggests that she says about the Mafia, neither offering anything that could be called proof or even reasons for suspicion.

Then she gets to the CIA as suspect in the assassination.

The third suspect is the CIA.  It is here that the Kennedy assassination, the attempts on Fidel Castro, plans to assassinate other foreign leaders, and the Mafia converge.  This was suggested in 1967 by John Roselli, the principal mafioso used by the CIA in its plans to assassinate Castro.  In that year Roselli was in the midst of another of his frequent problems with the U.S. Immigration and Naturalization Service, and he was being threatened with deportation.  To pressure the government in his favor, he met with journalists Drew Pearson and Jack Anderson and revealed his links with the CIA for the planned killing of Castro.

Without naming his sources, Anderson published the story in his column in the New York Times in March 1967, unleashing a series of articles and commentaries on CIA-Mafia plots.  Robert Kennedy told advisers that on a certain occasion he learnt of one such plan, but ordered its cancellation.  President Johnson asked the CIA to explain.  Richard Helms produced the only copy of a memorandum from Colonel Sheffield Edwards, dated May 1962, which said that the planned assassination (capsules – Case 2) had been discontinued some time earlier (page 117).

The only proof Furiati offers, the only reason to believe that these three "plans" she imagines, having offered no proofs, "converge" is her need for it as a basis for what  she writes that holds no proof at all, no reason to believe what she writes.

What this demonstrates is that Furiati cannot be trusted even to repeat correctly or truthfully what was in the newspapers.  Because it was in the newspapers before she was bitten by the assassination bug and exhausted by the Oliver Stone movie, the probability is that the newspapers' stories she saw were shown her by Cuban intelligence.

Roselli did not met with "journalists Drew Pearson and Jack Anderson."

He sent his lawyer, Edward Morgan, to speak to Pearson.  Pearson reported what Morgan said to Chief Justice Warren.  Warren then referred Pearson to the White House.  It filed complete reports on this that I got via FOIA litigation and are, and since then been made, public.

As of that time it was still Pearson's column and it was not then or ever published in The New York Times, as Furiati says.

It is not true that "Robert Kennedy told advisers that on a certain occasion he had learnt [sic] of one such plan and had ordered its cancellation."  This is an incorrect reference to the catching of James Balletti red-handed in his bugging of Dan Martin's Las Vegas hotel room to get the proof Sam "Momo" Giancana wanted that his girl friend Phyllis McGuire, was two-timing him.  That CIA/Mafia plot got to be known with the Balletti arrest.  I have the memorandum Hoover sent Robert Kennedy on it after the arrest.  It is dated May 22, 1961.  (Also the FBI's extensive file on this.)

It likewise is not true that "President Johnson asked the CIA to explain" and that "Richard Helms produced the only copy of a memoranda from Colonel Sheffield Edwards, dated May 1962 . . ."

When it was among the Justice Department records I sought under FOIA and the Department had to refer it back to the CIA, where the records originated, the CIA sent me copies of that memorandum and a covering memo.  The request for the information about that Mafia plot against Castro was by Robert Kennedy, according to the memo from the CIA's general counsel, Lawrence Houston.  It is dated May 15, 1962.  It forwards a three-page memo by Edwards who then was chief of CIA's dirty-tricks.

The FBI, which detested its former agent who was Roselli's lawyer, did interview him and did file a lengthy report on that which was disclosed and I have.  Years later, after Jack Anderson had spoken to Jim Garrison and then had been referred to the FBI by the White House, he spoke to Cartha DeLoach.  In the memo DeLoach wrote for Hoover and others, he includes that

. . . Marvin Watson called me late last night and stated that the President had told him, in an off moment, that he was now convinced that there was a plot in connection with the assassination.  Watson stated the President felt that the CIA had something to do with the plot.  Watson requested that any further information we could furnish in this connection would be appreciated by him and by the President.  I reminded Watson that the Director had sent over to the White House some weeks back all the information in our possession in connection with the CIA's attempts to use former agent Robert Maheu . . . on contacts with Sam Giancana and other hoodlums

in the CIA's efforts to assassinate Castro (62-109060-5075, April 4, 1967, DeLoach to Tolson, [the proper DeLoach channel to Hoover.)

This is the White House connection, not what Furiati made up, and it was years later.  That May 1962 CIA memo was not to the White House, it was to Robert Kennedy, as the copy disclosed to me establishes.  And rather than there being only one copy, the covering memo says there were two, one for Kennedy and one for the CIA's files.

On the next page, Furiati refers to Maheu as Howard Hughes' "business manager," which he was not.  His function was security.

It was inevitable that Furiati would gravitate into The Watergate scandal because anti-Castro Cubans were involved in it but there is no pint in wasting time on that.  They had no connection with the assassination.

What Furiati calls her summing up rehash the same fabrications and other kinds of mistakes and stupidities, with an occasional enlargement, but repeating this literary and factual garbage would serve no useful purpose.  She is ignorant and incompetent she can't even repeat what Commission published in its Report.  While it should be a safe assumption that before writing on the assassination she did get and read that Report, but with her and this record of hers, who can know?  She has almost nothing right.  Thus, she wrote:

The President was in the middle of a political campaign, touring various cities.  He had already been in Chicago.67 and in Miami.  When Kennedy arrived in Dallas he was offered an armored car, but he rejected it.  If he had accepted the attempt would have been made in another place: Kennedy was marked for assassination.68  As luck would have it, there was an opportunity in Dallas, but it was not the only one (page 125).

She could have read – even just looked at – the Warren Report and then written this!

(Here claimed sources are fictional, beginning with the irrational Kangas.)

This she did not get from Cuban intelligence and nothing like it happened.  The whole purpose of going to Dallas was exposure, and that would have been impossible in an armored car (which it was not) in any event.

After Kennedy was killed and to keep Oswald from being killed, the Dallas police had an armored truck come to its offices but that truck could not get inside the parking garage in the basement.  So, it was not used for Oswald.

But it had nothing to do with Kennedy.

And again we see why Furiati has no real or cited sources.  If she tried to put sources on her literary garbage that would expose it for the fakery it is, as what she made up from the depths of her ignorance.

Her enlargement of her nonsense about Garrison investigating Oswald as working for the FBI with that phony number 179 was add to what has become a self-indictment:

. . .  Jim Garrison's investigations demonstrated that Oswald was an agent contracted by the FBI, number 179, in contact with James Hosty in Dallas and John Quigley in New Orleans.  It was Hosty himself who, two and a half hours after Kennedy's body was transferred to Washington, was first to issue a description of the "suspect in the crime" (which, curiously, coincided with that of Oswald) (page 125).

The first description said to have been of Oswald was not by "Hosty himself" and it was not delayed until "two and a half hours after Kennedy's body was transferred [sic] to Washington."  There was no description ever issued that can be said to have been of Oswald and the description of the man allegedly sought as the assassin was on the police radio a quarter or an hour after the shooting.

Quigley's only contact of any kind – ever – with Oswald was when Oswald was arrested in New Orleans and he asked to speak with the FBI.  That was a Saturday and Quigley happened to be the agent then in the office.  He and Oswald were strangers.

There simply is no end to her garbling and her fabricating, and there is no clear distinction between them.  When she refers to the "Commission" in what follows, she really means the House assassins committee, and that mistake also she did not get from Cuban intelligence:

In 1979, before the same Commission, Helms declared that Clay Shaw, an international businessman from New Orleans, linked to Guy Banister Associates, had worked for the Agency (the Committee's report admitted to links between Shaw, Ferrie and Oswald) (page 126).

Helms gave no such testimony.  He did not "link" Shaw and Banister; did not testify that Shaw "had worked for the agency;" and there was no "admission of the non-existing "links between Shaw, Ferrie and Oswald."

It gets so preposterous that as she ends this drivel and gets to her subchapter with the title "'Mr. Cool' and the ZR Rifle," she actually says that the fictions that precede it in "this analysis is not exhausted with the Oswald-Cubela-Artime intersection" that never "intersected" (page 127).

She does attribute to Cuban intelligence the report that "The section of the CIA concerned with the anti-Cuba operations was the area most affected by the changes ordered by Kennedy after the Bay of Pigs debacle" and "that is the sector that created the plan to assassinate Kennedy through Operation ZR Rifle" (page 127).  Her source note says that this is "in agreement with the general findings of Jim Garrison," those findings" he did not issue and did not exist.

This is followed by several pages of what she says is the history of "Operation ZR Rifle" that does not connect it with the Kennedy assassination in any way, assuming that what she writes about it can be credited to begin with.  Without saying why or to whom she writes:

. . .  Someone had to pay for the failure of Mongoose so that the Agency and its high officials – such as assistant director Richard Helms – would be protected.  That someone was William Harvey, who already seemed to everyone to be an inconvenient and incompetent drunkard.  This being the case, he was fired from the center of anti-Cuba operations in January 1963.

And what happened to ZR Rifle?  It was taken over by no less than David Atlee Phillips, who at the time was moving toward the extreme right (page 130).

Source?  Of course not – not even a Kangas for this whopper.

Phillips never had any connection with ZR Rifle and he was never in any part of the CIA that had any such connection.  His field was political and psychological.  So far as moving to the right is concerned, if he had moved any farther that way than he began he would have fallen off the edge.

Rambling and fabricating as she goes, Furiati refers to "two testimonies which shed light on the participants in the Kennedy assassination.  The first that of Jose Aleman" who, as we have seen, refused to say any such thing, backed off entirely from what had been attributed to him in newspapers when he was under oath.  Then, "The other was that of Marita Lorenz, a beautiful spy recruited by Frank Sturgis in mid-1959 . . ." (page 132).

Lorenz was not a witness.  She had no credibility at all.  That committee's session was broadcast and I took them all in.  Her stories were so poorly made up they were obviously false and impossible.  In a version Furiati attributes to her were "she witnessed in Miami in September 1963, at the home of Orlando Bosch where Pedro Luis Diaz Lenz and Lee Harvey Oswald – whom she had seen earlier in an Operation 40 house – were present" (page 132).  This was, and it was well known to be, entirely impossible.  Oswald's presence for every day of that September is accounted for in the unquestionable official evidence.  Of which, in her fabrication, Lorenz, remained entirely ignorant.  Thus, what she said, could always and easily be disproved by the well-known (except by her) official evidence.

Furiati purges what she next quotes from Lorenz to eliminate the most glaringly impossible of her lies:

. . .  The conversation revolved around a trip to Dallas.  She said that on November 15, she was a part of a group which drove to that city in two cars, and which included Bosch, Frank Sturgis, Diaz Lanz, Oswald, Gerry Hemmings and the Novo Sampol brothers (Guillermo and Ignacio, from the Movimento Nacional Cubano – Cuban Nationalist Movement).  They stayed at a hotel in rooms containing various rifles and shotguns, and Jack Ruby paid them a visit there. Lorenz said that she returned to Miami on November 19 or 30 (page 132).

In her fabrication that were published, Lorenz had that entourage of two cars going to Dallas for the assassination, with Oswald among them without question he was at work every day in Dallas; and with those cars loaded with weapons for which there was neither need nor use in the assassination.

Lorenz was not even a good liar.  She just made it all up from total ignorance and still got in the papers with it.  Her lies were so terrible that in the end she feared that Sturgis would kill her.

Odds and ends of what Furiati imagines follows, none connected to the JFK assassination.  Some is ridiculous.  Like:

(  The Mafia – the arms at Pontchartrain were supplied with the cooperation of the Mafia.  The Louisiana corridor was controlled in Dallas by Jack Ruby, and in Miami by Santos Trafficante.  Sturgis had been involved in the contraband arms trade since before the 1959 Cuban revolution.  Trafficante was the bridge between the Mafia and the Cuban exiles.

The month of August 1963 was the time and New Orleans, the place.  All of the Florida training camps had been liquidated by government order.  Pontchartrain, spared by the police authorities became the center of the illegal counterrevolutionary operations.  Frank Sturgis, Orlando Bosch, Guy Banister, David Ferrie, Clay Shaw and Lee Harvey Oswald all participated directly in these.  Later, New Orleans became the center for the parallel operation of the CIA.  It was in the beginning of August that, due to growing pressure from Kennedy, the FBI was obliged to reveal the secret of Pontchartrain (page 133).

As we saw earlier, there was nothing other than that of the Minutemen that could be called such a camp on or near Lake Pontchartrain.  The only arms were the product of a heist, not provided by the Mafia, and the Mafia would have had enough sense not to load all that do-boom! stuff onto an open U-Haul trailer.  And that wound up not at a "camp" but at a small bungalow on a large lot off Pontchartrain Drive, between Slidel and Mandeville, in the McLaney bungalow.

Some "camp!"  If Boy Scouts brought there own tents that could have developed into a Boy Scout camp but as it was, when those Cubans were there, it was no more than a small bungalow that the McLaneys were not then using, a place they could go to not far from New Orleans when they wanted to get out of town, to where it was peaceful and quiet.

There was no such thing as that "Louisiana corridor" Furiati makes up but if there had been, the punk Ruby would not have been in charge of it.

There was nothing that could be called a camp near Pontchartrain for the police to "spare" and there was nothing within miles of there that could, without the deepest embarrassment and the most uninhibited imagination, be called "the center of counterrevolutionary operations."  Not one of those she named was ever there and there were no "parallel operations of the CIA" in New Orleans.

It is a complete and total fabrication that it was due to the "pressure from Kennedy that the FBI was obliged to reveal the secret of Pontchartrain," the secret that did not exist and at which the FBI was only because of those child-like Cubans burning trash that could have set off the explosives they were known to have.

It was not "pressure" and it was not from Kennedy. It was the next door neighbor getting properly scared and calling the sheriff, who phoned the FBI.

The craziness, the irrationality, the profound and permeating ignorance and the plain silliness burst out again when Furiati writes that "On August 9 while distributing literature printed in the Banister office he (Oswald) was confronted on the streets of New Orleans by Carlos Bringuier, the leader of DRE" (page 134).  As we saw, there was no printing plant in the Banister office and that handbill was printed by Douglas Jones.  He and his assistant, the only two who could know, both insisted that it was not Oswald who picked that small job up.

So, where Furiati had a chance to make out a real case of Oswald not being alone, she was too ignorant to be able to do that.

As she limps toward the end of this long chapter of mishmash and fabrication she gets herself entangled in some of the slop she created:

Phillips retired in 1975, when he was still head of the Western Hemisphere branch of the CIA.  Afraid of the possibility that Phillips would fall into the hands of the Church Commission, the Agency arranged his rapid separation.  This explains whey there is no reference to his name or activities in the Commission's report (page 135).

This is not only silly and incredibly ignorant, it is stupid, extraordinarily stupid.

If there is one thing about Phillips that is better known to most people and to the media than any other thing about him, it is the reason he left the CIA.  He announced it.  It was to defend the CIA against what he said were unfair charges leveled against it.  He organized and headed the Society of Former Intelligence Agents.  But he seems to have cleared them all through the CIA because when I wrote him and asked for membership, I never got a response, and I was eligible from my World War II service in the Office of Strategic Services, which preceded the CIA.

Phillips departure from the CIA had and could have had no connection of any kind with "the possibility that Phillips would fall into the hands of the Church Commission" (which was not a commission but was a committee of the Senate).  To the Senate, which had the power of subpoena, it made no difference whether Phillips was in or out of the CIA or even if he was dug in at the South Pole.  If it wanted and subpoenaed him, he would come or he would be delivered, and he would be asked to testify if asked to testify, or he would be sent to jail.

Now we know, as Furiati tells it, how Kennedy was assassinated under the ZR Rifle program, which could not get Lumumba, one of its supposed targets, and did not get the other announced target, Trujillo, who was waylaid and assassinated by his own domestic enemies.

In the Furiati account it is more Zero Rifle than ZR Rifle and, as it relates to what she has supposedly abut the JFK assassination, it is Double Zero.

She has one of her more glaring demonstrations of her ignorance of the CIA and of what she did not learn about it from Cuban intelligence when, on the last pages of this chapter (page 136), she actually says that "After the assassination, Helms was named director by William Colby, who followed Helms as CIA Director.

But it is an appropriate touch for the end of this chapter.  She at least spelled all three names correctly.
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